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Reforma VŠ: Akademici varují před vlivem politiků

19.1.2012 12:00    ČT 1    Zpráva   
Jitka SLUKOVÁ, moderátorka
--------------------
Akademikům se nelíbí chystaná reforma vysokých škol. Svoji nespokojenost s ní dávají najevo i studenti. Změny chtějí
společně probrat na odpoledním setkání na právnické fakultě a v půl sedmé večer se studenti chystají demonstrovat.
Plánují pochod k úřadu vlády.

redaktor
--------------------
Proti návrhu se zatím vyjádřilo 20 z 26 senátů veřejných vysokých škol. Výtky měla i Česká konference rektorů. Varují
třeba před omezením svobody vysokých škol nebo rostoucím vlivem politiků na jejich chod.

Michal STEHLÍK, děkan Filosofické fakulty UK /Studio 6, 19. 1. 2012/
--------------------
Zásadní roli přestane mít akademická půda, ale rada vysoké školy, kterou bude jmenovat ministerstvo ve smyslu
nominace politiků, byznysmenů a části akademické půdy a následně oni budou rozhodovat o volbě rektora, který bude
třeba výběrovým řízením?
redaktor
--------------------
Ohrožena je podle rektorů i výuka. Systému by prý prospělo rozdělení vysokých škol podle kvality a na základě toho
jim finančně přispívat. Situaci zatím neuklidnilo ani uznání dvou třetin připomínek. Nespokojení studenti dodávají další
- školné. Ministr Josef Dobeš totiž počítá s tím, že by semestr na vysoké škole mohl stát i 10 tisíc korun.
Miroslav JAŠUREK, Studentská komora Rady VŠ
--------------------
Studenti a studentky si takový postup nenechají líbit a samozřejmě se proti tomu důrazně ozvou.
redaktor
--------------------
A to už dnes v půl sedmé večer na pochodu od právnické fakulty do sídla vlády Petra Nečase, Strakovy akademie.
Ministerstvo své návrhy brání, prý byly dostatečně diskutovány a není možné všem připomínkám vyhovět. Změny podle
zástupců ministerstva nikoho nepoškozují.
Ivan WILHELM, náměstek ministra školství pro vysoké školy
--------------------
Veřejné vysoké školy jsou veřejnými vysokými školami, takže nejsou tady proto, aby sloužily studentům, ale aby sloužily
zemi.

redaktor
--------------------
Chystaná reforma má podle ministerstva vyřešit ještě jeden zásadní problém. Tím je blížící se nedostatek peněz. Resort
proto chce, aby změny platily co nejdříve - už od příštího roku.

Jitka SLUKOVÁ, moderátorka
--------------------
A o chystané reformě vysokých škol bude i večerní Hyde Park, jeho hostem bude profesor Stanislav Štěch, prorektor
pro rozvoj z Karlovy Univerzity. Pořad začíná ve 20:05 na ČT 24.


